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Jaarverslag NPO 2024                 Laren, 8 januari 2025 

 
Het jaar 2024 begon in januari uitstekend voor de NPO en de duivensport. Een succesvolle 
Olympiade in het MECC Maastricht was daar verantwoordelijk voor. We kunnen terugzien 
op een geslaagd evenement. Sportief, organisatorisch en financieel klopte het allemaal. De 
opening werd verricht door Gouverneur Roemer, onze jeugdambassadeur Dani van Lier en 
de nestor van de Nederlandse duivensport Hans Eijerkamp. Het veterinair congres was een 
succes en bevestigde, dankzij de WOWD, dat Nederland internationaal leidend is bij 
wetenschappelijk onderzoek naar duivenwelzijn. Het evenement, beurs en tentoonstelling, 
trokken een  internationaal publiek en de bezoekers aantallen waren boven verwachting. De 
prijsuitreikingen en de gala avond waren een succes. De NPO was ook gastheer voor het 
tweejaarlijkse FCI congres. Het MECC Maastricht bood uitstekende en representatieve 
faciliteiten onder 1 dak voor de diverse activiteiten rondom de Olympiade. Het is gelukt om 
liefhebbers uit binnen- en buitenland een paar mooie dagen met veel duivenplezier te 
bieden en we hebben de duivensport en de NPO goed op de kaart gezet, ook internationaal. 
Onze liefhebbers hebben een prachtig Olympiadeboek ontvangen als tastbare herinnering. 
Nogmaals veel dank aan alle vrijwilligers, sponsoren, stadhouders, adverteerders, schenkers 
van bonnen en bezoekers die dit succes mede mogelijk hebben gemaakt. Zonder u allen was 
het niet gelukt! 
 
Het NPO Bestuur heeft voorzorgmaatregelen getroffen om de vluchten goed te laten 
verlopen. De Risico Tabel Lossingen, Wedvlucht begeleiding portal, ondersteuning door een 
professionele meteo dienst, het Instituut Wedvlucht Begeleiding (IWB), het vernieuwde 
Reglement Vervoer en Lossingen en het Protocol Lossingen zijn onderdeel van deze 
voorzorgsmaatregelen. Het IWB, de convoyeurs op de losplaats en de lossing functionarissen 
van de afdelingen nemen uiteindelijk de besluiten en zij hebben in 2024 wederom goed werk 
verricht. Dankzij hun inspanningen hebben we, een enkele uitzondering daargelaten, kunnen 
genieten van mooie concoursen met mooie duivensport en kwamen onze duiven  goed naar 
huis. Een gezamenlijke vlucht van de afdelingen 3 en 4 verliep helaas minder goed. De 
oorzaken zijn onderzocht en de bevindingen zijn gedeeld zodat dergelijke incidenten in de 
toekomst kunnen worden voorkomen. Dank aan het IWB, lossingsfunctionarissen en 
convoyeurs die zich allen in het vliegseizoen wekelijks inzetten om de vluchten goed te laten 
verlopen. Zonder hen is de duivensport niet mogelijk! 
 
Het NPO Bestuur is voornemens om vervolg stappen te zetten in het professionaliseren van 
het lossen van onze duiven. Er wordt een overleg gepland met de Afdeling voorzitters waar 
dit aan de orde komt. Zo zal er worden ingezet op het certificeren van alle functionarissen 
welke bezig zijn met het lossen van duiven. Een gedegen opleiding met afsluitend examen 
legt daarvoor de basis. Invoering is voorzien voor 2026. 
 
Het Hitteprotocol is een onmisbaar instrument om met hogere temperaturen verantwoord 
de duivensport te beoefenen. Prioriteit geven aan duivenwelzijn door doordacht beleid is 
waar het Hitteprotocol voor staat. Richting de overheid is het een onmisbaar instrument om 

https://www.duivensportbond.nl/uploads/files/Risico%20Tabel%20Lossingen%20versie%204.pdf
https://www.vluchtbegeleidingduiven.nl/
https://www.duivensportbond.nl/uploads/files/07-Reglement%20Vervoer%20en%20Lossingen%202023.pdf
https://www.duivensportbond.nl/uploads/files/Protocol%20lossingen%20maart%202024%20definitief.pdf
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de huidige zelfregulering van duiventransporten bij hoge temperaturen in stand te houden. 
Op de voorjaar NPO Ledenraad in maart 2024 is een update van het Hitteprotocol  
aangenomen. Er zijn in 2024 een aantal klachten ingediend bij de NVWA over ons vervoer bij 
hoge temperaturen. Onder verwijzing naar het Hitteprotocol hebben we deze kunnen 
afdoen. 
 
Met ingang van 2024 zijn al onze vervoersmiddelen reglementair voorzien van meet- en 
registratie apparatuur. Onze vervoersmiddelen zijn speciaal ingericht voor het vervoer van 
duiven en de meet- en registratie apparatuur meet de temperatuur en de concentratie van 
koolstofdioxide op meerdere voorgeschreven plekken in de auto’s. De reglementair 
geldende grenswaarden kunnen zo continue worden gemonitord. De metingen leveren ook 
een schat aan informatie op welke ingezet kunnen worden om het vervoer nog verder te 
verbeteren. Meten is immers weten! Het brengt zo ons vervoer op een nog hogere kwaliteit 
standaard. Er volgt nader onderzoek naar de optimale mandbezetting bij 1 nacht mand. 
 
Het systeem van de NPO Kampioenschappen met landelijk vergelijkbare vlieggebieden per 
discipline heeft goed uitgepakt. De Nederlandse kampioenen zijn landelijk mooi verdeeld en 
vertegenwoordigen een goede dwarsdoorsnede van de liefhebbers. Wel vraagt het NPO 
Bestuur aan de afdelingen om ervoor te zorgen dat de vlieggebieden blijven voldoen aan de 
afgesproken minimale omvang. Het NPO Bestuur bedankt Compuclub voor het verzorgen 
van de tussen- en eindstanden van de Nationale Kampioenschappen andere competities 
zoals WBP en Olympiade. Ieder jaar kent weer zijn kampioenen en winnaars Het NPO 
Bestuur wil nogmaals alle kampioenen, winnaars en uitblinkers van 2024 feliciteren met hun 
prestatie. Onze nationale NPO/WHZB/TBOTB kampioenen gaan we traditie getrouw 
huldigen op 15 maart in Vianen.  
 
Bestuurlijk hebben de NPO en de duivensport weer stappen voorwaarts gezet in 2024. De 
verhoudingen tussen afdelingen en NPO zijn goed en het achterstallig onderhoud is  
weggewerkt. We kunnen samen vooruit en naar de toekomst kijken. Duidelijkheid en 
transparantie kenmerken de werkwijze van het NPO Bestuur. 
 
Ook in 2024 zijn we doorgegaan met het doping onderzoek en controle programma. Het 
toedienen van stoffen met het oogmerk de prestaties te verbeteren doet afbreuk aan een 
eerlijke competitie, is schadelijk voor het welzijn van de duif en er staan stevige sancties op. 
Er zijn 55 controles uitgevoerd bij liefhebbers en ze waren allen negatief. Er is ook 
geïnvesteerd in onderzoek om zo betrouwbare grenswaarden te kunnen vaststellen. Tijdens 
de najaar NPO Ledenraad heeft de Doping Commissie uitgebreid verslag gedaan van alle 
ontwikkelingen en plannen. Inmiddels heeft de FCI de Nederlandse methodiek overgenomen 
en ook hier zijn we internationaal leidend. De vergoeding van 2,6 cent per ingekorfde duif 
was afdoende om het doping onderzoek en controle programma te financieren. Dank aan de 
doping commissie en de dopingcontroleurs voor hun inzet, vele werk en het mooie resultaat. 
 

In 2024 hebben we de vierde editie georganiseerd van de NPO Grand Prix concoursen in 
samenwerking met het Spoor der Kampioenen en met steun van onze sponsoren. We 
hebben mooie Grand Prix concoursen gehad met goede deelname, mooie beschouwingen 
vooraf en reportages van de winnaars. Het is duidelijk dat de Grand Prix concoursen leven en 
een meerwaarde hebben voor de sportbeleving. In 2024 is op 47 Nationale, Sector en Grand 

https://www.duivensportbond.nl/uploads/files/Hitteprotocol%20duivensport%20versie%202.1_feb-2024.pdf
https://www.duivensportbond.nl/uploads/files/07-Reglement%20Vervoer%20en%20Lossingen%202023.pdf
https://www.duivensportbond.nl/uploads/files/uitslagen/Nationale%20Kampioenen%202024%20Totaal.pdf
https://www.duivensportbond.nl/uploads/files/ledenraad/2024/23%20november%202024/Bijlage%204c%20-%20Dopingproblematiek%20alg.%20Vergadering%20231124.pdf
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Prix vluchten in totaal 32.768 euro gepould op NPO niveau wat neerkomt op gemiddeld 700 
euro per vlucht. Op deze vluchten zijn ook diverse Marathon-, Fond-, en Midfond clubs actief 
welke ook poule mogelijkheden aanbieden. Spel om attractie prijzen en poules is vaak de 
kern van het spel in deze clubs en in zekere zin concurreert de NPO nu met deze clubs want 
de liefhebber kan een euro immers maar 1 keer uitgeven. Poulen op NPO niveau voegt 
weinig toe en de administratieve afhandeling voor NPO en NIC’s is substantieel. Dit alles 
wegende en om de diverse clubs te steunen die actief zijn op deze vluchten heeft het NPO 
Bestuur besloten om met ingang van 2025 NPO poules op deze vluchten af te schaffen. De 
Afdelingen, Samenspelen, Marathon-, Fond- en Midfond clubs kunnen uiteraard hun spel 
blijven spelen om attractie prijzen en poules en krijgen zo een steuntje in de rug. De 
prijsuitreiking van de NPO Grand Prix concoursen heeft plaatsgevonden op 7 december in 
Vianen en het was een geslaagd evenement. Alle winnaars; van harte proficiat! Dank aan het 
Spoor der Kampioenen en onze sponsoren en nu op naar de vijfde editie in 2025. Nieuw in 
2025 zijn twee Grand Prix marathon concoursen met ochtendlossing.  
 
De Ladies League ontwikkelt zich goed en dit mooie initiatief begint steeds meer te leven. 
Het betrekken van meer dames bij de sport heeft duidelijk een grote meerwaarde. Voor 
2025 zijn 20% meer Ladies League ringen verkocht! Heel mooi en een compliment waard. 
De landelijke winnaars en kampioenen van de Ladies League zijn gehuldigd op 7 december in 
Vianen. Vrijwel alle afdelingen besteden inmiddels ruim aandacht aan hun eigen Ladies 
League competitie. Prima, ga zo door. Dames van harte proficiat! 
 
Ook in 2024 heeft het NPO Bestuur ingezet op een actieve handhaving van de Gedragscode. 
Nette en respectvolle omgangsvormen zijn immers in ons aller belang en in het belang van 
de duivensport. Het NPO Bestuur heeft in 2024 een aantal keren handhavend opgetreden en 
gelukkig kon het in bijna alle gevallen met een waarschuwing worden afgedaan. Ook in 2025 
zal het NPO Bestuur alert blijven op het naleven van de Gedragscode. Het spreekt voor zich 
dat er alle ruimte is voor een open debat maar wel netjes. 
 
De voor- en najaar NPO Ledenraden in 2024 waren goede vergaderingen waar in een goede 
sfeer van samenwerking belangrijke besluiten zijn genomen voor de duivensport. Ook is er 
op 1 mei een extra NPO Ledenraad gehouden welke gewijd was aan de herindeling van de 
afdelingen. Het vermelden waard is het unanieme besluit van de najaar Ledenraad over het 
handhaven van de deelname maxima. Dat besluit geeft een solide basis om in de toekomst 
de deelname maxima getalsmatig te heroverwegen mocht dat gewenst zijn met het oog op 
eerlijk spel. Het NPO Bestuur bedankt de afgevaardigden voor hun constructieve inbreng en 
inzet. Elke Ledenraad is op afstand digitaal te volgen en terug te kijken en daar wordt ruim 
gebruik van gemaakt. De Ledenraad van november 2024 is inmiddels 3,100 keer bekeken. 
Op de NPO website is in 2024 een digitaal archief ingericht waarin alle stukken, notulen en 
de Livestream van de afgelopen 5 jaar is terug te vinden.  Oudere stukken en notulen zijn op 
aanvraag beschikbaar.  
 
In 2024 is de zoektocht naar een oplossing voor de vogelgriep perikelen verder gegaan, 
mede in FCI verband. Het goede nieuws is dat er in 2024 in het vliegseizoen nauwelijks 
vogelgriep uitbraken zijn geweest. Ook zijn er in 2024 met positief resultaat proeven 
gehouden met het vaccineren van pluimvee. Als in de toekomst pluimvee gevaccineerd is zal 
het vogelgriep probleem veel beter beheersbaar zijn. Ondanks alle inspanningen en goede 

https://www.youtube.com/shorts/fxmjTGZJO7c
https://www.duivensportbond.nl/uploads/files/GedragscodeDuivensport.pdf
https://www.duivensportbond.nl/ledenraad
https://www.duivensportbond.nl/ledenraad
https://www.duivensportbond.nl/vogelgriep


4 
NPO Jaarverslag 2024 Definitief 

contacten in Brussel en Den Haag is het nog niet gelukt om voor postduiven een algemene 
vrijstelling te krijgen. De zoektocht, mede in FCI verband, naar een vrijstelling voor 
postduiven gaat verder en op het veterinaire congres op de Olympiade is vogelgriep 
nogmaals besproken en onder de aandacht gebracht van beleidsmakers.  
 
De samenleving, overheid en politiek worden steeds kritischer over sport met dieren. Het 
houden van duiven en het houden van wedstrijden met duiven moet blijven passen binnen 
deze veranderende  maatschappelijke en politieke opvattingen. In toenemende mate zien 
we dat de regelgeving op dit gebied zich verder ontwikkelt en wordt aangescherpt. Alle 
sporten met dieren hebben hier zonder uitzondering mee te maken. En alle politieke partijen 
nemen dierenwelzijn als uitgangspunt bij het houden van dieren. Het is kristal helder dat 
dierenwelzijn nu en in de toekomst een bepalende rol speelt en gaat spelen in de 
duivensport.  
 
De Raad voor Dieren Aangelegenheden (RDA) heeft haar bevindingen en aanbevelingen 
over sport met dieren gepubliceerd in mei 2023.  De aanbevelingen van de RDA, zoals het 
opstellen van een dierenwelzijn plan volgen we op. Het WOWD neemt daarin het voortouw 
en ons Dierenwelzijn plan zal worden behandeld op de NPO Ledenraad van maart 2025. Ook 
neemt de NPO deel aan de op verzoek van de minister van LVVN door de RDA 
georganiseerde Inspiratietafels. Dit samen met andere organisaties die sporten met dieren 
organiseren. Er zijn in 2024 twee Inspiratietafel bijeenkomsten geweest en deze 
bijeenkomsten geven ons de mogelijkheid dierenwelzijn zaken met andere sporten, de RDA 
en overheid te bespreken. Wetenschappelijk onderzoek is bij dierenwelzijn van cruciaal 
belang en we mogen ons gelukkig prijzen met onze WOWD. Een woord van dank aan onze 
WOWD is zeker op zijn plaats.  
 
In 2024 heeft ook de Dierenbescherming zich gemeld bij het NPO Bestuur. We zijn met hen 
in gesprek. Het afhandelen en weer op hun plek krijgen van opgevangen duiven gaat steeds 
beter. We hebben hier flinke stappen gezet dankzij een gezamenlijke inspanning van bestuur 
en liefhebbers en indien nodig sancties en dit wordt ook onderkend door de vogelopvang. 
Ook wij worden als duivenliefhebbers geconfronteerd met een alsmaar toenemende 
regeldruk. Met ingang van 2025 zullen we allemaal het houden van postduiven moeten 
registreren. Er vindt momenteel overleg over het registreren plaats met het ministerie van 
LVVN in KleindierNed verband.  
 
Het NPO Bestuur blijft investeren in automatisering en efficiency. De NPO Cloud is 
operationeel en ingezet en zal verder worden uitgebouwd zodat hoklijsten kunnen worden 
afgeschaft. De voorstellen hiervoor zullen worden behandeld op de NPO Ledenraad van 
maart 2025. Er is geïnvesteerd in concoursveiligheid en alle UDP wedvlucht bestanden 
worden wekelijks gecontroleerd. We zullen ook in 2025 blijven investeren in automatisering 
om de alsmaar toenemende werkdruk op het NPO Bureau aan te kunnen en de duivensport 
verder te moderniseren. 
 
Communicatie was een van de speerpunten voor 2024. De NPO website, welke in 2023 is  
vernieuwd, is robuust gebleken en is verder uitgebouwd in 2024. De pagina “Wie lost waar” 
wordt met ruim 435 duizend pageviews per maand verreweg het best bezocht naast het 
nieuws en duif gevonden. De nieuwe website is eigentijds, modern en veel eenvoudiger te 

https://www.duivensportbond.nl/welzijn-duiven
https://www.rda.nl/
https://www.rda.nl/uitgebrachte-zienswijzen/publicaties/zienswijzen/2023/04/17/rda-zienswijze-plezier-voor-mens-en-dier
https://www.duivensportbond.nl/promotie
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onderhouden. 65% benaderd de website via de mobiel, 30% via de PC en 5% via een tablet. 
In 2024 is onze wekelijkse nieuwsbrief “Op de Hoogte” vernieuwd en de eerste resultaten 
zijn positief. Op de Hoogte heeft ruim 12.000 abonnees en wekelijks opent ruim 40% de 
nieuwsbrief. Op Facebook heeft de NPO bijna 5.000 volgers waarvan 15% vrouwen. In 2025 
zal worden onderzocht in hoeverre Instagram en andere social media platforms verder 
kunnen helpen bij het promoten van de duivensport. Het NPO Uitslagen Dashboard moet 
voor 2025 verder worden geïmplementeerd.  
 
Financieel was 2024 voor de NPO een goed jaar. Er wordt een operationeel batig saldo 
verwacht, de Olympiade eindigde in de plus en het langslepende pensioendossier kon met 
een gunstige uitkomst voor zowel medewerkers als NPO worden afgesloten. Al met al een 
mooi resultaat. Er zijn ongeveer 700.000 ringen verkocht. Het aantal gespeelde duiven was 
met ongeveer 3,7 miljoen 2% lager dan in 2023.  
 

 
 

De financiële resultaten zijn beter dan begroot. Het eigen vermogen komt, na reservering 
voor wetenschappelijk onderzoek en losplaatsenbeleid, uit rond het streefbedrag van 1x de 
omzet. Voor 2025 is de ringenprijs en de contributie ongewijzigd vastgesteld, dit ondanks 
gestegen loonkosten en inflatiedruk op de overige kosten. De afdracht voor doping 
onderzoek en controle blijft 2,6 cent per ingekorfde duif.  Voor een nadere toelichting wordt 
verwezen naar het Financieel Jaarverslag 2024 van de penningmeester. 
 
In 2024 had de NPO 12.836 leden op de peildatum van 1 februari. Dit is een daling van 3,8% 
t.o.v. 2023. De daling van het ledental is in belangrijke mate terug te voeren op de 
leeftijdsopbouw van het ledenbestand. De gemiddelde leeftijd is 62 jaar, 47% is ouder dan 
65 jaar en 21% van onze leden is ouder dan 75 jaar. Het wordt overigens tijd dat we de 
leeftijdsopbouw van het ledenbestand met andere ogen gaan bekijken. De 31% van onze 
leden tussen 50 en 65 jaar alsmede ook de 26% tussen 65 en 75 jaar zijn doelgroepen die 
vaak de tijd, middelen en ervaring hebben om zich in te zetten voor de toekomst van de 

Verzonden aantal duiven 2024

2022 2023 2024 Groei

Afdeling 1 148.122 159.983 174.370 9%

Afdeling 2 309.299 314.759 271.175 -14%

Afdeling 3 349.833 345.149 303.807 -12%

Afdeling 4 341.166 345.656 325.978 -6%

Afdeling 5 615.833 633.849 655.743 3%

Afdeling 6 223.701 292.881 290.284 -1%

Afdeling 7 219.366 249.674 220.322 -12%

Afdeling 8 348.104 376.713 381.073 1%

Afdeling 9 381.444 387.698 405.742 5%

Afdeling 10 301.068 332.578 327.577 -2%

Afdeling 11 319.011 339.283 346.292 2%

ZLU 37.637 35.739 34.461 -4%

Totaal 3.594.584 3.813.962 3.736.824 -2%

https://www.duivensportbond.nl/op-(de)-hoogte
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duivensport. De leeftijdsopbouw van ons ledenbestand is dus niet alleen een probleem maar 
ook een kans. Met het huidige ledenaantal en dalende trend zijn we een middenmoter in de 
Nederlandse sporten. Wel is het duidelijk dat we naar de toekomst moeten blijven kijken om 
onze sport vitaal en aantrekkelijk te houden. Niets doen is geen optie. Een belangrijke 
volgende stap naar een toekomstbestendige duivensport is de herindeling van de 
afdelingen. De herindeling moet zorgen voor robuuste, levensvatbare afdelingen waar we 
nog vele jaren mee vooruit kunnen. 
 

 
In de tabel is het ledental per november 2024 gebruikt  

 
In 2023 heeft een commissie zich gebogen over de herindeling van Nederland. De door de 
commissie voorgestelde herindeling is positief ontvangen door het overgrote merendeel van 
de liefhebbers, afdelingen en door de Ledenraad. In de Ledenraad is afgesproken dat de 
herindeling medio 2026 zal worden ingevoerd. De voordelen zijn legio zowel organisatorisch, 
financieel als sportief. Alle informatie is in 2024 uitgebreid gedeeld met de liefhebbers via de 
NPO website, Op de Hoogte en een speciale uitgave van het Spoor der Kampioenen. Ook is 
er een extra NPO Ledenraad gewijd aan de herindeling. In 2024 is er gestart met overleg en 
voorbereidende werkzaamheden. Hoewel de overgrote meerderheid de herindeling steunt 
en ook ziet als noodzakelijk kon het eerste voorstel van het NPO Bestuur voor de nieuwe 
grenzen niet rekenen op de benodigde 2/3 meerderheid. Het NPO Bestuur heeft het voorstel 
teruggetrokken en zal een nieuw aangepast voorstel in stemming brengen op de najaar  
Ledenraad in november 2025. De herindeling zal nog een flinke klus worden maar er is een 
duidelijke stip op de horizon gezet en er is een plan waar de duivensport weer jaren mee 
vooruit kan. De afdelingen zijn al decennia de ruggengraat van de duivensport. Als 
afdelingen hun werk niet meer goed kunnen doen omdat ze te klein worden, dan valt het 
fundament weg onder de Nederlandse duivensport. Laten we het niet zover laten komen 
en het is ook onnodig want er ligt een plan. We hebben elkaar allemaal nodig dus ook de 
grotere afdelingen hebben belang bij de herindeling. En het algemeen belang van de 
duivensport overstijgt zeker korte termijn verschillen van inzicht over beoogde grenzen.  
 
Het besluit van het ZLU Bestuur om te stoppen met het organiseren van de internationale 
vluchten kwam voor het NPO Bestuur als een verrassing. Dat een en ander met het nodige 

Ledental ontwikkeling en leeftijdsopbouw

2019 2024 t/m 50 50-65 65-75 75+ 65+

afdeling 1 761 609 24% 31% 23% 21% 45%
afdeling 2 1.374 964 16% 30% 28% 26% 54%
afdeling 3 1.423 1.014 14% 27% 29% 30% 59%
afdeling 4 1.408 1.011 14% 25% 34% 28% 62%
afdeling 5 2.318 1.867 20% 33% 26% 21% 47%
afdeling 6 1.039 833 17% 31% 30% 22% 52%
afdeling 7 1.238 932 25% 31% 23% 20% 44%
afdeling 8 2.004 1.593 26% 31% 23% 20% 43%
afdeling 9 1.989 1.455 24% 32% 25% 18% 43%
afdeling 10 1.380 1.108 28% 32% 25% 15% 40%
afdeling 11 1.324 1.163 30% 34% 22% 14% 36%

16.258 12.549 22% 31% 26% 21% 47%

https://www.duivensportbond.nl/herindeling
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gekrakeel en verwijten richting ZLU Bestuur gepaard ging verdient niet de schoonheidsprijs. 
Het afgelasten van de traditionele ZLU Sterrenshow omdat het ZLU Bestuur de veiligheid niet 
meer kon garanderen was een dieptepunt en is onacceptabel. Het NPO Bestuur is in overleg 
gegaan met het KBDB Bestuur hoe we de Nederlandse liefhebbers kunnen laten deelnemen 
aan (een deel van) de internationale concoursen. Er volgde vrij snel een evenwichtig akkoord 
tussen NPO en KBDB. Echter de Belgische inrichters kwamen met aanvullende eisen. De NPO 
Ledenraad heeft inmiddels unaniem besloten dat we controle willen op de Nederlandse 
duiven welke deelnemen aan internationale concoursen wat betreft vervoer en lossen. Bij 
publicatie van dit jaarverslag loopt het internationaal overleg nog. Mocht het niet tot 
resultaat leiden dan zal het NPO Bestuur 5 marathonvluchten met ochtendlossing 
organiseren. Het NPO Bestuur bedankt nogmaals het ZLU Bestuur voor hun inzet van de 
afgelopen jaren.  
 
2024 was voor het NPO Bestuur een druk jaar. Er zijn 16 reguliere bestuursvergaderingen, 
waarvan 11 digitaal, geweest en 19 keer is er door (een delegatie van) het bestuur vergaderd 
over specifieke thema’s zoals vliegprogramma, lossingsbegeleiding, automatisering, 
herindeling, communicatieplan en internationale vluchten. Op een enkele uitzondering na 
waren alle bestuursleden aanwezig in alle vergaderingen waar van toepassing. Er is in 
persoon vergaderd maar ook veelal digitaal. Digitale vergadertechnieken besparen veel 
kosten, reistijd, houden het werkbaar en digitaal vergaderen is niet meer weg te denken in 
een efficiënte bedrijfsvoering. Op gezette tijden vergaderen in persoon is echter ook cruciaal 
en dat gebeurt dan ook. We verwachten dat de vergaderfrequentie verder zal normaliseren 
nu de Olympiade achter de rug is en het achterstallig onderhoud is weggewerkt. Hoewel de 
vergader frequentie zal fluctueren naargelang de actuele situatie mikken we op 15 reguliere 
bestuursvergaderingen per jaar waarvan 2/3 digitaal.  
 
Het NPO Bestuur staat wel voor een uitdaging wat betreft bezetting. Er zijn 4 vacatures in 
het NPO Bestuur en een goede invulling van die vacatures is van groot belang voor een 
toekomstbestendige duivensport. Vanzelf gaat het niet! Het mooiste zou zijn dat er een mix 
van enerzijds jongere en anderzijds bestuurlijk ervaren liefhebbers zouden toetreden tot het 
NPO Bestuur. Bij deze nogmaals een oproep aan eenieder die het goed voor heeft met de 
duivensport en de capaciteiten en motivatie heeft om bestuurlijk bij te dragen aan een 
toekomstbestendige duivensport. Ga met het NPO Bestuur in gesprek en onderzoek of een 
NPO bestuursfunctie bij u past.  
 
Beleidsagenda 2025 
Voor 2025 staan er wederom flink wat onderwerpen op de beleidsagenda van het NPO 
Bestuur.  

• Het NPO Bestuur gaat door met het ontwikkelen van een visie over hoe de duivensport 
er in 2030 gaat of zou kunnen uitzien. Een duidelijke visie op de toekomst helpt om het 
beleid de komende jaren vorm te geven en of bij te sturen. En we gaan beleidsmatig 
kijken welke maatregelen we kunnen nemen om de duivensport betaalbaar te houden. 

• De werkdruk op het NPO Bureau neemt alsmaar toe. Aangezien uitbreiding van het NPO 
Bureau budgettair er niet inzit zullen we moeten inzetten op het automatiseren en 
stroomlijnen van veel voorkomende werkzaamheden.  

• De vervanging van het hoofd NPO bureau zal veel aandacht vergen in de huidige krappe 
en competitieve arbeidsmarkt. 

https://www.duivensportbond.nl/artikel/toekomst-internationale-fondvluchten-
https://www.duivensportbond.nl/artikel/vacatures-npo-bestuur-2
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• Communiceren doe je nooit genoeg en dat geldt zowel intern als extern. We gaan verder 
met het implementeren van het communicatieplan. We gaan o.a. kijken hoe we jongeren 
en ouderen via social media kunnen betrekken bij de duivensport.  

• We zullen samen met de afdelingen de uitvoering van de herindeling verder gaan 
voorbereiden en gaan begeleiden. Het NPO Bestuur heeft inmiddels de model statuten 
voor de nieuwe afdelingen gepubliceerd en aangegeven welke bestuursmodellen kunnen 
worden ingezet. Er zal ook overleg plaatsvinden over de nieuwe grenzen van de 
afdelingen.  

• Het referendum over het nationale vliegprogramma zal in samenwerking met de 
afdelingen voorbereid en uitgevoerd worden. Hiervoor is een online referendum tool 
gekoppeld aan de NPO Cloud beschikbaar. Het is nu vooral een kwestie van het 
actualiseren van de spelvoorkeuren van liefhebbers, formuleren van de vragen en het 
verwerken van de resultaten.   

 
Het NPO Bestuur presenteert wederom een toekomstgerichte agenda voor het komende 
jaar. Het vraagt de nodige inspanningen van bestuur en bureau om deze agenda te 
realiseren. Het is daarom gewenst dat het NPO Bestuur op tal wordt gebracht. Er zijn vier 
vacatures in het NPO Bestuur. Wie zich als onderdeel van een gemotiveerd team wil inzetten 
voor de toekomst van de duivensport kan zich melden via info@duivensportbond.nl  
 
Het NPO Bestuur blijft focussen op een toekomstbestendige duivensport waarbij duiven 
welzijn en spelplezier centraal staan. 
 
Tot slot wil het NPO Bestuur haar bureau medewerkers en alle vrijwilligers in de duivensport  
bedanken voor hun inzet in 2024. Zonder vrijwilligers is de duivensport niet mogelijk. Laten 
we zuinig zijn op de vele vrijwilligers en hen het respect geven wat ze verdienen.  
 
Namens het NPO Bestuur,  
Gerard van de Aast, Secretaris a.i. 
 
Naschrift op persoonlijke titel: 
Dit is het vijfde en laatste NPO Jaarverslag wat ik namens het NPO Bestuur heb geschreven. 
Het NPO Jaarverslag geeft veel informatie over wat er speelt bij de NPO en in de duivensport. 
Het Jaarverslag bevat ook links naar extra- en achtergrond informatie.  
 
De afgelopen 5 jaar is de NPO organisatie door het NPO Bestuur gerevitaliseerd en klaar 
gemaakt voor de toekomst en ik heb daar als secretaris een bijdrage aan mogen leveren. 
Terugkijkend was het meestal dankbaar werk en de duivensport verdiend een vitale, gezonde 
en goed georganiseerde landelijke organisatie.  
 
Het opzetten en onderhouden van een goede organisatie op landelijk en afdeling niveau 
hebben we zelf in de hand. Op maatschappelijke en politieke ontwikkelingen hebben we veel 
minder of geen grip. Iedere liefhebber en of bestuurder die meent dat duivensport in haar 
huidige vorm vanzelfsprekend is in de toekomst, heeft het mis. Dierenwelzijn zal in steeds 
belangrijker mate een rol gaan spelen in de duivensport. Vandaar de focus in de afgelopen 
jaren op dierenwelzijn naast het spelplezier voor de liefhebber. En beide gaan zeer goed hand 
in hand! 

mailto:info@duivensportbond.nl
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De afgelopen 5 jaar hebben we grote stappen gezet om duivenwelzijn te waarborgen. 
Stappen op het gebied van vervoer, lossen, doping, opgevangen duiven, bewustwording van 
leden en bestuurders, dialoog met RDA en het ministerie van LVVN en een dierenwelzijn plan 
zijn daarvan voorbeelden. We zullen naar de toekomst toe aandacht moeten blijven besteden 
aan dierenwelzijn waarbij wetenschappelijk onderzoek onmisbaar is. Ook als we dat allemaal 
doen is dat nog geen garantie voor een zorgeloze toekomst maar zonder focus op 
dierenwelzijn loopt het zeker spaak. 
 
Economisch en politiek legt de duivensport geen gewicht in de schaal en dierenwelzijn zal 
daarom veelal leidend zijn bij beslissingen en regelgeving van overheidswege. In contacten 
met politici en beleidsmakers bemerk ik wel een flinke portie goodwill en vertrouwen richting 
duivensport. Het serieus nemen van dierenwelzijn en transparante en open communicatie 
onzerzijds draagt daar ongetwijfeld aan bij. Laten we zuinig zijn op die goodwill en dat 
vertrouwen! Zoals het spreekwoord immers zegt, vertrouwen komt te voet en gaat te paard.    
 
Het beste advies wat ik liefhebbers en bestuurders kan geven is onder alle omstandigheden 
het welzijn van onze duiven op nummer 1 te zetten en daar zowel intern als extern duidelijk 
over te zijn. Tegelijkertijd laat ik geen kans voorbij gaan om de duivensport te promoten. Met 
passie praten over de voldoening van de dagelijkse omgang met de duiven, de kick van de 
thuiskomst van een vlucht en het respect voor de prestaties van onze duiven staan garant 
voor interesse van een breed publiek inclusief politici en beleidmakers. Duivensport is een 
hobby die mensen uit alle lagen van de bevolking samen brengt en met z’n allen beleven we 
er veel plezier aan. Dat borgen naar de toekomst heb ik als mijn belangrijkste 
bestuursopdracht gezien in de afgelopen jaren. Dat is waar liefhebber en bestuurder elkaar 
vinden.  
 
Ik doe nu een stap terug maar voor adviezen kan de NPO altijd een beroep op me doen. Ik ga 
vooral ook meer tijd besteden aan mijn eigen duiven. Want dat is waar het uiteindelijk om 
draait; plezier beleven aan je duiven en genieten van mooie duivensport! Dank voor de 
samenwerking en het ga U allen goed.  
 
Gerard van de Aast 


